
س��فر دو مته��م 
سعيد احمديان

    گزارش
لخ��روج  ممنوع ا
پرونده ویلموتس 
به قطر و همچنین حذف غیرقانونی کمیته ملی 
المپیک از مجمع فدراسیون فوتبال که در سایه 
اهمال نهادهای نظارتی و قضایی صورت می گیرد، 
فدراسیون فوتبال را تبدیل به یک خانه امن برای 
تاج و سایر متهمان ویلموتس گیت کرده است.

فدراس��یون فوتبال و مدیران بازنشس��ته آن که 
متهمان اصلی پرونده ویلموتس گیت هس��تند، 
گویا تبدیل به ی��ک جزیره جداافتاده در کش��ور 
شده اند. فدراسیونی که با وجود تخلفات و فسادی 
که در آن وجود دارد، مدیرانش فارغ از پاسخگویی 
به هر نهادی درباره اتهامات شان در ماه های اخیر 
با لابی های گسترده در سطح هیئت های فوتبال 
استانی برای انتخابات و سفرهای خارجی در ظاهر 
توریستی و کاری برای راپورت جدیدترین تحولات 
داخلی به فیفا، هیچ مانعی را مقابل خود نمی بینند و 
با بلند کردن چماق خیالی تعلیق در صورت دخالت 
سازمان های غیرفوتبالی، برای ادامه فعالیت های 
غیرقانونی شان حاشیه امنیتی را به وجود آورده اند 
تا حضورشان در فوتبال تداوم داشته باشد. حضور 
دو متهم اصلی پرونده فساد در فوتبال در قطر به 
عنوان مهمان ویژه فینال لیگ قهرمانان و لابی شان 
با مقام��ات AFC، گویای ترکت��ازی آنها در این 
روزهاست که بدون هیچ برخوردی برای خودشان 
در حال پرو کردن کت و شلوار ریاست دوره بعدی 

فدراسیون فوتبال هستند.
  راپورت جدید روی کارتابل اینفانتینو؟

مهدی تاج، حیدر بهاروند و مهدی محمد نبی سه 
مسافر فدراسیون فوتبال بودند که برای تماشای 

فینال لیگ قهرمانان راهی قطر شدند، سفری که 
با توجه به شنیده هایی که درباره ممنوع الخروجی 
بهاروند و تاج، دو مته��م پرونده ویلموتس گیت 
به گوش می رس��ید، عجیب بود. ب��ا این حال به 
نظر می رسد آنها بدون دردس��ر از کشور خارج 
ش��ده اند و به دوحه رفتند تا مش��خص شود که 
شاخ و شانه های نهادهای نظارتی و قضایی مانند 
مس��ئولان قوه قضائیه و نماین��دگان مجلس تا 
امروز تنها جنبه نمایشی داشته است و متهمان 
این پرونده که ضرر 240 میلیاردی به بیت المال 
وارد کرده اند، بدون اینکه مورد بازخواست جدی 
قرار گیرند، در حال اجرایی کردن نقشه های شان 

برای انتخابات اسفند امسال هستند.
در گزارش هایی که سایت فدراسیون فوتبال از 
سفر این س��ه مدیر به دوحه منتش��ر کرده، آنها 
با شیخ سلمان و ویندزور جان رئیس و دبیرکل 
کنفدراسیون فوتبال آسیا دیدار کرده اند. حضور 
مهدی تاج در این دیدارها اگرچه با توجه به پست 
تش��ریفاتی نایب رئیسي کنفدراس��یون فوتبال 
آس��یا قابل توجیه اس��ت، اما به نظر می رسد با 
توجه به تحرکاتی که رئیس مستعفی فدراسیون 
فوتبال در پش��ت پرده ب��رای مان��دن مدیران 
بازنشس��ته انجام می دهد، رایزنی با مس��ئولان 
AFC می توان��د قابل تأمل باش��د، به خصوص 
که مجلس سفت و س��خت مقابل ورود مدیران 
بازنشسته ای مانند حیدر بهاروند و سایر اعضای 
هیئت رئیسه فدراسیون فوتبال با توجه به قانون 

منع به کارگیری بازنشستگان ایستاده است.
به نظر می رس��د در این دیدارها مانند گذش��ته 
اقدامات مجلس و س��ایر نهادهای نظارتی برای 
اجرای قانون و برخورد با فساد با عنوان دخالت 

نهادهای غیردولتی در فوتبال به مسئولان ارشد 
کنفدراسیون فوتبال آس��یا و فیفا راپورت داده 
شده است تا پروژه مهدی تاج که به عنوان رئیس 
در سایه فعالیت می کند برای ادامه کار بهاروند 
و سایر مهره های رئیس مس��تعفی پیش برود و 
با حساس��یت فیفا به تذکرات قانونی مجلس و 
مطرح ش��دن دوباره خطر تعلیق، بازنشسته ها 
با مانعی ب��رای ورود به انتخابات روبه رو نش��وند 
و مانند یک دهه گذش��ته س��لطه این جریان بر 

فوتبال ادامه داشته باشد. 
  بی قانونی هر روز بیشتر از دیروز

وقتی نه نظارتی باش��د و نه بازخواس��تی، همین 
می ش��ود ک��ه مدی��ران بازنشس��ته و غیرقانونی 
فدراس��یون فوتبال، علاوه بر پروسه فیفاهراسی 
برای ماندن، اساس��نامه جدید فدراس��یون را هم 
طوری تنظیم  مي کنند که برخلاف سایر کشورهای 
دنیا، یکی از اعضای اصل��ی مجمع، یعنی کمیته 
ملی المپیک را حذف می کنند تا سیطره شان در 
فوتبال بدون کمترین مخالفتی ادامه داشته باشد. 
اگرچه حذف وزارت ورزش از مجمع فدراس��یون 
به درخواس��ت فیفا و برای عدم دخالت دولت در 
فوتبال در اساس��نامه جدید فدراس��یون فوتبال 
صورت گرفت، اما خط کشیدن روی نام کمیته ملی 
المپیک به عنوان عضو مجمع فدراسیون فوتبال 
از جمله اصلاحات غیرقانونی مدیران بازنشس��ته 
فوتب��ال بود ک��ه ردپ��ای آن را بای��د در نزدیکی 
مسئولان کمیته و وزارت ورزش جست وجو کرد 
که سبب شده پس از حذف وزیر ورزش، نماینده 
کمیته ملی المپیک هم کنار گذاشته شود. حذف 
کمیته ملی المپیک از مجمع فدراسیون فوتبال 
در شرایطی صورت گرفته که این کمیته با توجه 

به غیردولتی بودن در اکثر کش��ورها جزو مجامع 
فدراسیون هاست و نام نماینده آن حتی به عنوان 

رئیس مجمع هم دیده می شود.
با این ح��ال مدی��ران بازنشس��ته و غیرقانونی 
فدراسیون فوتبال با حذف کمیته ملی المپیک 
به نظر می رس��د که اه��داف خاص��ی را دنبال 
می کنند و آن همان تبدیل ش��دن به جزیره ای 
جداافتاده برای در امان ماندن از هرگونه نظارت 
و پاسخگویی است تا بتوانند اهداف و نقشه هایی 
را که مهدی تاج و سایر مدیران بازنشسته برای 

خودشان ترسیم کرده اند، پیاده کنند.
البته ح��ذف غیرقانون��ی کمیته مل��ی المپیک 
از مجمع فدارس��یون فوتبال با اعتراض ش��دید 
رضا صالحی امیری، رئیس کمیته ملی المپیک 
روبه رو ش��ده و او این حرکت را عامدانه دانسته 
اس��ت: »حذف کمیته ملی المپیک که در همه 
کشورها جزو مجامع فدراسیون هاست، عامدانه 
بود و بی تدبیری صورت گرفت.« صالحی امیری 
پس از این اتفاق در نامه ای به جیانی اینفانتینو، 
رئیس فیفا مراتب اعت��راض و تجدیدنظر در این 

رابطه را اعلام کرده است.
چنین حذف هایی در اساسنامه را بگذارید کنار 
اس��تناد به ممنوع نبودن ورود بازنشس��ته ها به 
انتخابات فدراسیون فوتبال در اساسنامه جدید، 
آن هم با وجود مغایر بودن آن با نص صریح قانون 
کشور تا مشخص ش��ود که تاج و سایر متهمان 
ویلموتس برای ادام��ه حضورش��ان در فوتبال 
خواب های زیادی دیده اند. مس��ئله ای که نباید 
از چش��م نهادهای امنیتی و نظارتی دور بماند و 
باید برای خنثی کردن این توطئه، تدابیر ویژه ای 

اندیشیده شود.
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تجليل از برزگر و بنا در خانه کشتي 
فدراسیون کشتي دیروز طي مراسمي با حضور چهره هاي شاخص کشتي 
و برخي مسئولان ورزش کشور از منصور برزگر سرمربي سابق تیم ملي 
کشتي آزاد و محمد بنا سرمربي تیم ملي کش��تي فرنگي به عنوان دو 
چهره شاخص و پیشکسوت کشتي ایران در خانه کشتي شهید ابراهیم 
هادي تجلیل کرد. دیروز همزمان با مراسم افتتاح ساختمان جدید اداری 
فدراسیون کشتی از این دو چهره ماندگار و تأثیرگذار کشتي کشور نیز 
تجلیل به عمل آمد. در این مراس��م منصور برزگر س��رمربی سابق تیم 
ملی کشتی آزاد، تقی زاده معاون پارلمانی وزیر ورزش، احمدی معاون 
فرهنگی وزارت ورزش، داورزنی رئیس فدراسیون والیبال، طباطبایی 
رئیس فدراسیون بسکتبال، کریمی مدیرعامل شرکت تجهیز، غلامرضا 
محمدی و محمد بنا س��رمربیان تیم های ملی کش��تی آزاد و فرنگی، 
علیرضا دبیر رئیس فدراسیون کشتی، علیرضا رضایی، محمد طلایی، 
علیرضا لرستانی، بهروز حضرتی پور، ابراهیم مهربان و تعدادی دیگر از 

اهالی کشتی حضور داشتند.

تاج و رفقا در خانه امن!
حاشیه ای بر سفر متهمان ممنوع الخروج پرونده ویلموتس به قطر و حذف کمیته ملی المپیک از اساسنامه فوتبال

دنيا حيدري

فريدون حسن

 درس بزرگ گل محمدي و پرسپوليس
 به فوتبال ايران

پذیرش شکست، قبول اشتباه و جرئت عذرخواهي چند نکته ویژه و مهم 
است که در بس��یاري از اتفاقات تلخ ورزش کشور به فراموشي سپرده 
شده و جاي خود را به بهانه جویي، توهین، تحقیر و سفسطه داده است. 
با این حال آنچه شامگاه شنبه از سوي باشگاه پرسپولیس و قبل از آن 
سرمربي این تیم دیده شد، نشان از حرکتي رو به جلو براي رسیدن به 

قله هاي کمال و قهرماني دارد.
یحیي گل محمدي مي توانس��ت خیلي راحت همه چی��ز را به گردن 
بي توجهي هاي مسئولان ورزش کشور، کارشکني هاي کنفدراسیون 
فوتبال آس��یا، داوري مس��ابقه و در نهای��ت نامهرباني زمی��ن و زمان 
بیندازد، ام��ا در عوض این بهانه هاي نخ نما ش��ده، گفت: »همین جا از 
تمام طرفداران عذرخواهی می کنم. باید خودمان را تقویت کنیم و برای 
دوره های بعد تلاش بیشتری داشته باش��یم تا بتوانیم به قهرمانی این 
رقابت ها دست یابیم. به تیم اولسان هم تبریک می گویم، چراکه شایسته 

بودند. از تمام دست اندرکاران این مسابقات نیز تشکر می کنم.«
کار به همین جا ختم نشد و باشگاه پرسپولیس در اقدامي کاملاً حرفه اي و 
اخلاق مدارانه با تأیید اقدام سرمربي خود بدون بهانه جویي از تلاش دوباره 
براي به دست آوردن موفقیت هاي بیشتر بیانیه اي صادر و اعلام کرد: »در 
مقام باشگاه از هواداران عذرخواهی می کنیم که با وجود تمام تلاشی که 
صورت گرفت، موفق به کسب عنوان قهرمانی نشدیم، اما مقام قهرمانی 
غرب آسیا و نایب قهرمانی لیگ قهرمانان را که جایگاه کوچکی در قاره 
پهناور آسیا نیست در ش��ب میلاد حضرت زینب)س( تقدیم شهدای 
مدافع سلامت و پرستاران عزیز می کنیم که در طول یک سال گذشته با 
جانفشانی خود، امیدبخش زندگی ایرانیان بوده اند. در مکتب پرسپولیس 
بهانه جویی جایی ندارد و ما در کمال ادب از هواداران خود عذرخواهی 

می کنیم  و برای ساختن آینده اي بهتر تلاش خواهیم کرد.«
چنین رفتاري را تاکنون به ندرت در فوتبال باش��گاهي ایران ش��اهد 
بوده ایم و ش��اید به آن عادت نداشته باش��یم. ما عادت داریم وقتي که 
تیمي مي بازد، مسببان شکست یا مصاحبه نکنند یا اینکه همه به جز 
خود را مقصر شکست قلمداد کنند. عادت داریم که بشنویم »ما خوب 
بودیم، اما نگذاش��تند که نتیجه بگیریم«، نمونه چنین حرف هایي را 
این روزها بعد از هر بازي لیگ برتر زیاد مي شنویم، اما حالا گویا اتفاق 
جدیدي در ش��رف وقوع است. پرسپولیس شایس��ته عنوان قهرماني 
آس��یا بود و همه هم خوب مي دانیم که عوامل زیادي دست به دست 
هم دادند تا این مهم براي پرسپولیس اتفاق نیفتد، ولي اینکه سرمربي 
تیم و مسئولان باش��گاه این چنین متعهدانه با عذرخواهي از هواداران 
حرف از تلاش بیشتر و حرکت رو به جلو مي زنند حتي از قهرماني هم 

ارزشمندتر است.
مهم تر اینکه این رفتار حرفه اي مي تواند درسي باشد براي تمام فوتبال 
ایران، درسي که در تمام این سال ها هیچگاه نخواستیم آن را باور کنیم 
و بیاموزیم. فینال لیگ قهرمانان 2020 تمام شد و به تاریخ پیوست، اما 
فوتبال همچنان ادامه دارد و ما باید قبول کنیم که امروز به سبب کار 
زیربنایي، امکانات و تجهیزات و مهم تر از همه حرفه اي گري از فوتبال 
شرق آسیا و حتي برخي کشورهاي اطرافمان عقب هستیم. باید بپذیریم 
که براي رسیدن به قطار در حال حرکت با شتاب آسیا باید تلاش کنیم 
و بیشتر بیاموزیم تا مثل بازي شنبه مغلوب رفتارهاي اشتباه خودمان 
نش��ویم. باید قبول کنیم که اگر بخواهیم با همان تفکرات سابق جلو 
برویم خیلي زود از صحنه اول فوتبال آسیا بیرون خواهیم رفت و دیگر 

جایي در بین بزرگان قاره کهن نخواهیم داشت.
پرسپولیس قهرمان نشد، اما رفتار یحیي گل محمدي و بیانیه باشگاه 
پرسپولیس حرکتي قهرمانانه و پهلوانانه بود براي فوتبال ایران، براي 
فوتبالي که حالا باید آموخته باشد که با هوچي گري و سروصدا به راه 
انداختن و محکوم کردن بیهوده و بي حاص��ل زمین و زمان و این و آن 
نمي توان موفق ش��د. فوتبالي که با الگو قرار دادن امثال گل محمدي 
باید یاد بگیرد که براي موفقیت ت��لاش کند. این حرکت را باید به فال 
نیک گرفت و امیدوار بود به آینده اي که با چنین تفکراتي حتماً پربارتر 
و موفق تر پیش رویمان خواهد بود. فراموش نکنیم که علت اصلي درجا 
زدن هایمان همین عدم پذیرش اشتباهات و عدم شجاعت قبول تقصیر 
شکست هاس��ت. فراموش نکنیم که براي موفقیت باید مشکلاتمان را 
بشناسیم و آنها را ریش��ه اي حل کنیم، نه اینکه با دشمن تراشي واهي 

عالم و آدم را مقصر شکست هایمان بدانیم.

مسي به رکورد پله رسید، اما... 
 ادامه فرصت سوزی بارسا 

با تساوی در نيوکمپ
شاگردان کومان در شب رکوردشکنی مس��ی و رسیدن او به موفقیت 
نیم قرنی پله، فرصتی دیگر را برای کم کردن فاصله خود با صدرنشین 
از دس��ت داند، آن هم در یک بازی خانگی که اجازه کم ش��دن فاصله 

کاتالان ها با صدر جدول را نداد!
بعد از دو برد پیاپی در لیگ اسپانیا، نوار پیروزی های بارسا شنبه شب 
در نیوکمپ با تساوی 2-2 برابر والنسیا در هفته چهاردهم پاره شد تا 
ش��اگردان کومان موفق به کم کردن فاصله خود با صدرنشین نشوند. 
هرچند که در صورت کسب پیروزی در این بازی خانگی نیز کاتالان ها 
موفق به تغییر جایگاه خود در جدول رده بندی نمی شدند و همچنان در 
جایگاه پنجم جدول باقی می ماندند، اما با این تساوی و از دست رفتن 
فرصتی دیگر، فاصله آبی واناری ها با اتلتیکوي صدرنشین 9 امتیاز شد.

حال آنکه شاگردان کومان در این بازی فرصت های زیادی داشتند برای 
اینکه بازی را به سود خود به پایان ببرند، اما برابر والنسیا شانس با بارسا 

یار نبود تا دست آخر بازی با تساوی و تقسیم امتیازها تمام شود.
  نارضایتی سرمربی هلندی از تساوی در نیوکمپ

تساوی خانگی در نیوکمپ اما از نظر کومان، سرمربی آبی واناری ها به 
منزله شکست است: »دوست داریم در تمام بازی ها پیروز شویم. مشکل 
تساوی در بازی امشب نبود، بلکه مش��کل اصلی اینجا بود که چهار یا 
پنج بازی را قبلًا باخته ایم، به همین خاطر اس��ت که این تس��اوی هم 
دقیقاً مثل باخت به نظر می رسد. بازی دشواری بود؛ گل خوردیم، ولی 
توانستیم دو گل بزنیم. با این حال تمرکزمان را به خوبی حفظ نکردیم. 
فرصت هایی برای زدن گل های دیگر داش��تیم که از دست دادیم. در 
مجموع بازی ما ثبات زیادی نداشت و نوسان ها و از دست دادن توپ در 
مناطق خطرناک برد را از ما گرفت.« رونالد آرائوخو، مدافع اروگوئه ای 
بارسا که دومین گل تیمش در بازی با والنسیا را به ثمر رساند از نتیجه 
رقم خورده به شدت ناراضی بود و تأکید داشت که نباید در خط دفاع 
بارسا اشتباه کرد: »ناراحتم و افسوس می خورم که نتوانستیم پیروزی 
را حفظ کنیم و این یک تساوی تلخ برای ماست. متأسفانه اشتباهاتی 
در دفاع مرتکب می ش��ویم که در تیمی مثل بارسا نباید رخ دهد. حالا 

باید به فکر جبران باشیم.«
  برابری مسی با پله در شب تساوی بارسا

اما در شبی که بارسلونا دو امتیاز با ارزش را از دست داد، مسی فوق ستاره 
آبی واناری ها به رغم از دست دادن یک پنالتی در همان نیمه اول با زدن 
یک گل نه فقط بازی را به تساوی کشاند تا کاتالان ها در شرایط مساوی 
با حریف راهی رختکن ش��وند که توانس��ت با گلی که به والنسیا زد با 
رکورد افسانه فوتبال برزیل که حدود نیم قرن در اختیار پله بود برابری 
کند. مسی تا پیش از بازی برابر والنسیا تنها یک دبل تا پیشی گرفتن 
از رکورد تاریخی پله فاصله داشت. فوق س��تاره آرژانتینی بارسلونا در 
پایان نیمه اول بازی با والنسیا توانست یک گل بزند تا به این ترتیب با 
رکورد سلطان دنیای فوتبال به عنوان بیشترین گل  زده برای یک تیم 
باشگاهی برابری کند. ستاره آرژانتینی بارسا تا قبل از مصاف با والنسیا 
توانس��ته بود 642 گل در 745 بازی با پیراهن بارسا به ثمر برساند و 
این در حالی بود که پله در سانتوس رکورد 643 گل در 757 بازی را به 
ثبت رسانده بود و حالا با گلزنی در بازی با والنسیا گل های ستاره بارسا 
با تعداد گل های اسطوره برزیل در یک تیم باشگاهی برابری می کند. 
مسی در حالی یک رکورد دیگر به رکوردهای پرتعداد خود اضافه کرد 
که به تازگی در کسب توپ طلا ناکام مانده بود، اما توانست جایزه صلح و 
آشتی سال 2020 را آن خود کند. او حالا با یک رکورد دیگر عدم کسب 

توپ طلای سال 2020 را جبران کرد.
  تبریک اسطوره جهان به مسی

رسیدن به رکورد نیم قرنی پله تبریک اسطوره برزیلی فوتبال جهان را 
برای ستاره آرژانتینی بارسا به همراه داشت. پله در پي رسیدن مسی به 
این رکورد با ارزش در صفحه اینستاگرام خود موفقیت این بازیکن را به 
او تبریک گفت و نوشت: »وقتی قلب آدم مالامال از عشق است، عوض 
کردن مسیر دشوار می شود. من هم مثل تو می دانم عشق ورزیدن به 
پوشیدن هر روزه یک پیراهن یعنی چه. من هم مثل تو می دانم هیچ جا 

بهتر از خانه آدم نمی شود.«

آب در هاون کوبيدن بازنشسته های فوتبال
پرونده ویلموتس و حیف و میل هایی که در 
این قرارداد رخ داده، در ماه های اخیر همواره 
مورد توجه نهادهای نظارتی بوده و مدیرانی 
که در این پرونده مورد اتهام هستند به زودی 
باید در این باره پاس��خگو باشند. نهادهای 
نظارتی برخ��لاف تصوری که ب��ا توجه به 
س��کوت چند وقت اخیر درب��اره متهمان 
پرونده سرمربی سابق تیم ملی شکل گرفته 
است، این موضوع را فراموش نکرده اند و با 
توجه به استفاده متهمان این قرارداد از چماق تعلیق و فیفاهراسی در صورت 
ورود نهادهای غیرفوتبالی به فوتبال، آنها با تدبیر این پرونده را پیش می برند. 
البته مدیران فدراس��یون فوتبال با ارتباط گیری با فیفا چه توسط عوامل 
بیرونی و چه داخلی به صورت آنلاین اطلاعات داخل کشور را به فدراسیون 
جهانی فوتبال منتقل می کنند و سعی دارند مشکلاتی را که به حضور و 
عملکردشان برمی گردد به گردن نهادهای نظارتی بیندازند، به همین خاطر 
بررسی این پرونده با شرایط خاصی صورت می گیرد. مسئولانی که در این 
رابطه متهم هستند تصور می کنند با استفاده از این حربه می توانند برای 
خودشان مصونیت ایجاد کنند، اما آنها پس از پایان مسئولیت شان و برگزاری 
انتخابات فدراسیون فوتبال باید درباره جرائم و موارد اتهامی که در قرارداد 
ویلموتس متوجه آنهاست، پاسخگو باشند و در صورت اثبات تخلف شان 
مجازات مي شوند. مدیران در هر سازمانی پس از پایان دوره کاری شان اگر 
قانون شکني صورت گرفته باشد، مورد بازخواست قرار مي  گیرند که بدیهي 
است مسئولان فدراسیون فوتبال هم از این مسئله مستثنا نیستند. هرچند 
این مسئولان برای ماندن بیشتر در پست های مدیریتی در فوتبال در حال 
لابی هستند و در این راستا به تصویب اساسنامه جدید که در آن ممنوعیتی 
برای حضور بازنشسته ها در انتخابات لحاظ نشده، استناد می کنند، اما فیفا 
هم هیچ گاه مقابل قوانین داخلی کشورها قرار نمی گیرد و با توجه به قانون 
منع به کارگیری بازنشستگان، مدیران بازنشسته فعلی فدراسیون فوتبال 
که نام شان در بین متهمان پرونده ویلموتس نیز دیده می شود با توجه به 
اینکه فدراس��یون فوتبال یک نهاد عمومی غیردولتی تعریف شده است، 
شامل این قانون می شوند و تلاش مدیران بازنشسته برای تمدید حضورشان 
در فوتبال آب در هاون کوبیدن است. ضمن اینکه آنها پس از پایان دوران 

مسئولیت شان باید پاسخگوی اتهامات شان باشند.

پرستاران تک بعدی نيستند

بودجه باشد قهرمان المپيک می شويم
علیرض��ا دبی��ر،      خبر
رئیس فدراسیون 
کشتی تأکید می کند که اگر بودجه وزارت ورزش 
در شأن ورزش کشتی باش��د، قهرمان المپیک 
می شوند: »کشتی مثل خاویار و فرش ماست و 
حتماً باید جایش بالاتر از یک رشته ورزشی باشد، 
اما روزی که آمدم از شکل ساختمان فدراسیون 
کشتی خجالت کشیدم و واقعاً توي ذوقم خورد، 
خصوصاً که چند رئیس فدراسیون خارجی هم به 

ایران آمدند که خوب نبود. به ساده زیس��تی باور 
دارم، اما کشتی باید نگین ورزش ایران باشد. وقتی 
آمدم تشک های خانه کشتی ساس زده بود، اما 
خدا را شکر این مجموعه بازسازی شد و الان به 
خوبی مورد استفاده کشتی گیران و تیم های ملی 
قرار می گیرد. اگر کار اداری، داوری و ... قوی شود 
و بودجه وزارت هم در شأن کشتی باشد، قهرمان 
المپیک می شویم، اما باید شرایط مهیا باشد و از 

کشتی حمایت شود.«

تقریباً دیگر تردیدی برای برپایی 
شميم رضوان
      بازتاب

رقابت ه��ای المپی��ک توکی��و 
نیست. در آخرین وبیناری که 
کمیته برگزاری بازی ها در آبان ماه برگزار کرد، تمام تأکیدها بر 
این بود که اگر کرونا در این شرایط باش��د، بازی های المپیک 
برگزار می شود و حالا بنا به گفته های نصرالله سجادی، سرپرست 
کاروان اعزامی ایران به توکیو، گزارش برگزارکنندگان المپیک 
توکیو نش��ان از آمادگی صددرصدی ژاپن برای برگزاری این 
رقابت ها دارد: »همه احتمالات در نظر گرفته شده و پروتکل ها 
نیز مورد تأیید است و تمامی نفرات اعزامی به توکیو باید 72 قبل 
از ورود به ژاپن تس��ت بدهند. با وجود این واکسیناسیون همه 
افراد نیز اجباری است. البته اگر تا آن زمان واکسن در دسترس 
عموم باش��د که مش��کلی نیس��ت، اما اگر این ش��رایط مهیا 
نباش��د IOC و میزبان واکس��ن لازم را برای کشورها ارسال 
می کنند. با وجود این از تمام افرادی که  آی دی کارت دارند در 

طول بازی ها هم تست گرفته می شود و حتی از تماشاگرانی که 
حضورش��ان به میزان یک پنجم ی��ا یک دهم در ورزش��گاه ها 

پیش بینی شده هم به صورت رندوم تست گرفته می شود.«
کمیته برگ��زاری بازی ه��ا  اوایل س��ال 2021 نشس��تی را با 
سرپرس��تان کاروان ها برای مرور دوباره شرایط و تأکید بر لزوم 
اجرای پروتکل ها برگزار می کند. با وجود این به گفته سجادی 
همه ثبت نام های انجام ش��ده به قوت خود باقی اس��ت و زمان 
دیگری هم  برای تجدیدنظر تعیین می کنند و کمیته بین المللی 
المپیک نی��ز به خاطر کرونا ب��ه 206 کش��ور کمک های مالی 
می کند. اما همانطور که سرپرست کاروان اعزامی ایران نیز به آن 
اشاره می کند، هنوز تصمیمی در خصوص برگزاری اردوها قبل از 
بازی های المپیک اتخاذ نشده و چیزی در این مورد گفته نشده، 
از این رو  به نظر می رسد که تصمیم گیری در این خصوص بستگي 
به شرایط کرونا در آینده دارد و تنها چیزی که تقریباً قطعی است، 

برگزاری المپیک توکیو بعد از یک سال تعویق است.

ژاپنی ها تمام احتمالات را در نظر گرفته اند

سجادي: فعلًا فقط برگزاري المپيک 
قطعي است

جبران زحمات شان، به ویژه در این      چهره
روزهای س��خت و پراس��ترس کار 
ساده ای نیست، به همین دلیل هم روز پرستار امسال می توانست 
خیلی باشکوه برای مدافعان سلامت و کادر درمان برگزار شود تا 
گوشه اي از زحمات بی دریغ شان جبران شود. سرور روانی پور که 
علاوه بر شغل مقدس پرستاری سال هاست در بسکتبال نیز حضور 
پررنگی داشته و علاوه بر بازی، مربیگری در این رشته را نیز 
تجربه کرده و روی نیمکت تیم ملی هم نشسته، این روزها 
که ورزش نیمه تعطیل اس��ت تمام هم و غم خود را روی 
س��لامت مردم جامعه خود گذاشته اس��ت. او مي گوید: 
»عاشق شغلم هستم و از انتخابش اصلًا پشیمان نیستم و 
خیلی دوست دارم مردم بدانند که پرستاران تک بعدی 
نیستند و می توانند در کنار حرفه ای که دارند ورزش و 
کارهای دیگر را هم دنبال کنند. متأسفانه کمتر کسی 
ق��در جامع��ه پرس��تاری را می دان��د و آنه��ا بعد از 
بازنشستگی کاملًا فراموش می شوند. هرچند که در 
ط��ول دوران کاری هم چن��دان مورد توج��ه قرار 
نمی گیرند. فقط همان احساس مسئولیت و عشقی 
که پرس��تاران و کادر درمان به کارشان دارند باعث 
ش��ده با تمام توان تلاش کنند و حتی سعی کردند 
محدودیت ه��ا، تحریم ها و کمبود امکان��ات را نیز با 

تلاش بیشتر و همتی مضاعف جبران کنند.«

اميررضا واعظ آشتيانی

 مدیرعامل اسبق باشگاه استقلال

نامه اعتراض ملي پوشان شمشيربازي 
شش نفر از ملی پوشان اپه با ارسال نامه به فدراسیون شمشیربازی اعلام 
کردند تا زمانی که به وضعیت تیم اپه و نتیجه نگرفتن سرمربی رسیدگی 
نشود در اردو شرکت نمی کنند.  محمدعلی کیهانی یکي از ملي پوشان 
ایران درباره این نامه مي گوید: »معضلات ما با یعقوبیان، سرمربی تیم 
ملی اپه خیلی زیاد است. از این رو از هشت نفر اول رنکینگ، شش نفر 
نامه ای را هفته گذشته نوش��تیم و امضا کردیم مبنی بر اینکه با وجود 
حضور یعقوبیان ما نمی توانیم در اردو باش��یم. همچنین در این نامه با 
ارائه آمار نشان دادیم که در این چند سال اپه چقدر افت داشته است. ما 
نامه را به ریاست فدراسیون ارسال کردیم و رونوشت آن هم برای کمیته 
ملی المپیک و  وزارت ورزش بود. درخواست ما از فدراسیون این بود که 
وضعیت را بررسی کند، چراکه شمشیربازان اپه معتقدند که یعقوبیان 

برنامه ای ندارد و  شرایط تمرین هم مناسب نیست.«


